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Nagyszerű terv!  

Kegyetlen környezet, ipartelepek, lakótelep. Bányákkal tarolt múlt és szeméttelep. Építész 

nemigen merészkedik ilyen terepre, ide tervezni extrémsport. Gondolhatnánk. Mégis ami 

születik nélkülöz minden durvaságot. A tervet a szelíd mérnöki józanság járja át. Már ez 

utóbbi mondat is illetlenül költői a témához képest. A terv minden részletében hiteles, gondos. 

Az épületek és a rehabilitált környezet egységes rendszert alkotnak. Klasszikus értelemben 

szinte értelmetlen építészetről beszélni, az épületek már-már karikatúra szinten sematizálva 

hozzák egy ipari épületről beugró víziókat. A főépület növényházasítása és középület 

szerűsége finoman szelídíti a képet. A tervező magabiztosan használja a szakmai 

eszközrendszert a telepítésben, a tér és tömegalakításban, a részletképzésben. A pihenőpark 

teremtése sem önmagában divatos zöld gesztus, vagy alaptalan és helytelen sötétzöld geg, 

hanem a faiskola telepítésével elsősorban gazdasági megfontolás. A jelenlegi Népliget helyén 

is először megkötötték a homokot, majd faiskolát létestettek, megjelent a sport és kultúra, s 

mikor már nem tudott más, csak város nélküli nagyvárosi park lenni, akkor pusztult le. 

Budapest elővárosainak településfoltjai még mindig nem forrtak össze. A város híg, minőségi 

sűrítése fontos lenne. Gazdaságosan, ezeken a köztes, barnamezős területeken valósítható meg 

ilyen minőségi átalakulás. Nem feltétlenül építéssel, hanem ilyen és ehhez hasonló városi 

funkciók telepítésével. Az építész, mérnöki tudásának felhasználásával képes bonyolult, 

működő rendszereket alkotni. Amiben talán többre képes ennél, hogy a létrehozott rendszerek 

a tervezők vizuális képességei által arányosak lesznek. A hibák, aránytalanságok hamar 

kiütköznek. Az építésznek ritkán van lehetősége a létrehozott rendszereken igazítani, 

újrahangolni, gondját viselni. Ezért ha fenntartható módon akar tervezni, a megújulás 

képességét már a terv alapvetéseinél meg kell próbálni lefektetni. Meggyőződésem, hogy 

mindez e tervnél összejött. Nagy örömmel mélyedtem el benne. Azt gondolom meg kellene 

építeni, látni, hogyan tudna megvalósulni, utána működni, átalakulni, beérni, vagy beépülni.  
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